

[Text]

Mr. Hnatyshyn: It is. Someday, if you stay in politics for 50 years you will be able to aspire to this position.

- 1645

I have to acknowledge I am being assisted by Mr. Grisé, who, while he is the Parliamentary Secretary to the Deputy Prime Minister, has been good enough. . . I am very much indebted to him for helping me in so many ways that were required, because as. . . Was it you who pointed out that I probably am bringing forward more progressive legislation than—

Mr. Robinson: I do not recall characterizing it as progressive legislation.

Mr. Hnatyshyn: Oh, it was not you. It was one of the members here.

Mr. Robinson: I said there was a lot of legislation.

It is a serious question, as the Minister will recognize, about responsibilities. Mr. Grisé is very able, but it would—

Mr. Hnatyshyn: He is not only able, he is. . . I am putting an option on a petition to the Prime Minister. I want first right of refusal.

The Chairman: Thank you, Mr. Robinson. A serious question indeed—perhaps not entirely germane, though who am I to judge?

With your indulgence, colleagues, there are a couple of matters of a procedural nature that we could spend a little time on right now, perhaps releasing the Minister and his assistants.

The motion by Mr. Witer at the organization meeting empowered the chairman—meaning of course the clerk—to draw up and present a schedule of hearings for that period before the parliamentary recess. I felt this should be presented to the committee—

Mr. Nicholson: This looks pretty reasonable to me, Mr. Chairman.

Mr. Horner: Although I am not a permanent member of this committee. I think it is a pretty heavy schedule. Possibly we could delete Thursday, December 17. It might not be necessary.

Mr. Robinson: I have one concern I discussed with the Chair, that on Wednesday, December 16, there is a conflict with a meeting of the Standing Committee on Human Rights, which has the newly appointed commissioner of the Human Rights Commission appearing before us. I would hope we might reschedule that particular meeting.

As to December 17, I am in the hands of the committee. The meeting on December 15 I have no difficulty with. The committee will obviously be going over into the new year, and if there is any difficulty with other members, I suggest we might put December 17 over

[Translation]

M. Hnatyshyn: Effectivement. Peut-être que si vous restez parlementaire pendant 50 ans, vous pourrez espérer y accéder.

Je dois dire que je profite de l'assistance de M. Grisé, qui tout en étant secrétaire parlementaire du vice-premier ministre, a eu la bonté. . . Je lui suis redevable d'une aide très précieuse, dont j'ai eu effectivement besoin. . . N'est-ce pas vous-même qui avez d'ailleurs fait remarquer que je proposais des projets de loi plus progressistes?

M. Robinson: Je ne me souviens pas avoir parlé de projets de loi progressistes.

M. Hnatyshyn: Ce n'était donc pas vous. C'était donc un autre membre du Comité.

M. Robinson: J'ai dit que nous avons beaucoup de projets de loi à discuter.

Le ministre reconnaîtra que la question est grave puisqu'il s'agit de partage de responsabilité. M. Grisé est très capable, mais il serait tout de même. . .

M. Hnatyshyn: Non seulement il est très capable, mais il est également. . . Je suis prêt à faire parvenir une pétition au Premier ministre. Je veux également conserver mon droit de veto.

Le président: Merci, monsieur Robinson. Une question très grave, sans aucun doute. . . peut-être un peu hors du sujet, mais ai-je le droit de juger?

Si vous le voulez bien, chers collègues, nous avons un certain nombre de questions d'organisation à régler, si bien que le ministre et ses collaborateurs peuvent d'ores et déjà disposer.

M. Witer avait proposé une motion, à la séance d'organisation, demandant que le président—en l'occurrence le greffier—propose un calendrier de travail pour la période qui nous sépare de l'ajournement. Je voulais que le Comité en soit saisi. . .

M. Nicholson: Cela me paraît tout à fait raisonnable, monsieur le président.

M. Horner: Je ne suis pas membre permanent du Comité, mais je trouve que c'est un programme un peu chargé. Nous pourrions peut-être supprimer le jeudi 17 décembre. Cette séance n'est peut-être pas indispensable.

M. Robinson: J'en ai déjà parlé au président; le mercredi 16 décembre, il y a également une réunion du Comité permanent des droits de la personne, avec le nouveau commissaire de la Commission des droits de la personne. J'aimerais que l'on déplace cette réunion.

Pour ce qui est du 17 décembre, je n'ai aucune objection ni dans un sens ni dans l'autre. Pour la réunion du 15 décembre non plus. Le Comité devra de toute façon siéger l'an prochain, et je propose que nous reportions la séance du 17 décembre. C'est le jour précédant